
M I N I S T E R R A A D 
Nr.4485 

Ex.nr.4c 

Notulen van de vergadering 
gehouden op donderdag 1 augustus 1968 i n de 
Trêveszaal, aangevangen 's morgens om 

t i e n uur 
\ 

Aanwezig; de vice-minister-president Witteveen ( v o o r z i t t e r ) 
en de ministers Bakker, Beernink, Klompé, Luns 
en Den Toom 
(Afwezig; minister-president De Jong en de ministers 
De Block, Lardinois, Polak, Roolvink, Schut, Udink 
en Veringa) 
Voorts z i j n aanwezig de staatssecretarissen 
De Koster, Kruisinga en Van Son 
Secretaris; drs.J.Middelburg 
Notularis : mr.J.P.M.H.Merckelbach 

1. Notulen van de vergadering van 26 . j u l i 1968 (Nr.4480) 

Ongewijzigd vastgesteld. 

2. Mededelingen 
a. Agendapunten voor een volgende vergadering 

Minister Bakker merkt op dat onder de stukken 
die voor een volgende vergadering op de agenda zullen worden 
geplaatst vermeld staan de Deltaschadewet, de nota inzake 
hulpverlening b i j verkeersongevallen en de nota inzake 
de waterhuishouding van Nederland. Ten aanzien van de Delta
schadewet i s tussen de betrokken bewindslieden afgesproken 

dat deze alvast 
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3. Hamers tukken 
a. N a t u r a l i s a t i e van Kurt J.Albrecht en 19 anderen en van 

Imko J.Albrechts en 26 anderen (Wetsontwerpen) 
£ i Wijziging van hoofdstuk V (BuZ) van de rijks b e g r o t i n g 1967 (Wetsontwerp) ö—-—-

aanvaard. 
De punten 3a en 3b worden zonder discussie 

1 
4» Buitenlands be l e i d 

a. U i t s t e l van het bezoek van minister Luns aan Roemenië 
(Zie notulen m.r. 19 j u l i 1968, punt 4h) 

Min i s t e r Luns deelt mede dat z i j n Roemeense 
ambtgenoot Manescou heeft b e r i c h t dat het gesprek over de 
Europese v e i l i g h e i d , dat op 1 en 2 augustus i n Constanta 
zou v/orden gehouden, zeer t o t z i j n s p i j t enige t i j d moet 
worden u i t g e s t e l d . Spreker neemt aan dat de Roemeense 
le i d e r s dezer dagen een bezoek aan Praag zullen brengen. 

4 b. Toetreding van Groot-Brittannië t o t de EEG (Zie notulen 
m.r. 19 j u l i 1968, punt 4d) 

Minister Luns deelt mede dat h i j met staatssecre
t a r i s De Koster op 30 j u l i jl. een gesprek heeft gehad met 
z i j n Belgische ambtgenoot Harmei over diens plan om de WEU 
i n te schakelen b i j het betrekken van Groot-Brittannië b i j 
de EEG. Minister Harmei was van mening dat de Franse regering 
op grond van de tekst van het verdrag een d e r g e l i j k gesprek 
i n de V/EU n i e t kan weigeren. Spreker heeft z i j n Belgische 
ambtgenoot gezegd geen bezwaar te hebben tegen sonderingen 
over deze mogelijkheid i n P a r i j s en Rome, doch dat h i j zich geen 
enkele i l l u s i e koestert omtrent de u i t s l a g daarvan. Het 
overleg i n de V/EU beperkt zich immers, j u i s t door de Franse 
houding, t o t het afleggen van verklaringen waaraan geen con
clusies worden verbonden. Minister Harmei vond dat men i n 
geval van een Franse weigering het gesprek i n de \/EU ook 
zonder Frankri j k zal kunnen voeren. Spreker heeft hierop 

geantwoord dat men... 
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geantwoord dat men dan i n precies dezelfde s i t u a t i e verkeert 
als thans, waarop ook het Benelux-memorandum betrekking 
heeft. M i nister Harmei merkte voorts op dat h i j de indruk 
had dat de B r i t s e regering n i e t bereid zou z i j n om met de 
EEG-landen i n overleg te treden, als F r a n k r i j k n i e t aan 
d i t overleg deelneemt. Spreker heeft daarop gezegd dat het 
i n dat geval eenvoudig zou z i j n , omdat dan de Br i t s e regering 
weigert om speciale banden met landen van het Europese 
contingent aan te knopen, maar dat h i j geen enkele aanwijzing 
heeft dat de B r i t s e regering i n deze r i c h t i n g zou denken. 
De B r i t s e ambassadeur heeft hem d i t onlangs nog bevestigd. 

4 c. De vergadering van de Europese ministerraad van 30 j u l i 
(Zie notulen REZ 12 j u l i 1968, punt 4c) 

M i n i s t e r Luns deelt mede dat staatssecretaris 
De Koster i n de r a a d s z i t t i n g van 30 j u l i j l . heeft verklaard 
dat het B r i t s e toetredingsverzoek n i e t van de agenda kan 
worden afgevoerd. De delegaties van de Vier sloten zich 
daarbij aan. Min i s t e r Debré was het h i e r n i e t mee eens, maar 
bleek bereid d i t punt opnieuw te bespreken; eind september of 
begin oktober zal hierover een nieuw gesprek i n de Europese 
raad worden gehouden. 

B i j de bespreking van het mandaat voor de Europese 
Commissie voor de associatieonderhandelingen met LIarokko 
en Tunesië heeft de Nederlandse delegatie b e r e i k t dat de 
akkoorden voorlopig voor drie jaar z u l l e n gelden. Indien 
d i t n i e t het geval zou z i j n geweest, zou iedere verdere 
poging om t o t een speciaal regiem met Israël te komen b i j 
voorbaat t o t mislukken z i j n gedoemd. Over de associatie van 
A l g e r i j e i s i n de Raadszitting n i e t gesproken. Spreker heeft 
en marge van de vergadering gezegd dat i n verband met het 
kapen van het E l A l - t o e s t e l thans geen gesprek met A l g e r i j e 
kan worden gevoerd. Een poging om binnen het kader van de 
Zes hulp te verlenen aan B i a f r a i s i n de raad n i e t meer 
doorgezet, nadat spreker had verklaard dat d i t een p o l i t i e k e 
kwestie was die n i e t t o t de Zes beperkt zou kunnen b l i j v e n . 
Staatssecretaris De Koster deelt nog mede dat de betrekkingen 
tussen de EEG en Israël i n het najaar door de Europese 
ministerraad z u l l e n worden besproken. 

4 d. Tsjechoslowakije.. 


